
S TUD IA  UN IVERS I T AT I S  MOLDAV I A E ,  2018, nr.8(118) 

 Seria “{tiin\e sociale”    ISSN 1814-3199,      ISSN online 2345-1017,      p.197-208    

 

CZU: 94:327(478+470) 

ИСТОРИОГРАФИЯ МОЛДО-РОССИЙСКИХ ОТНОШЕНИЙ В КОНТЕКСТЕ 

ПРОЦЕССОВ ЕВРОПЕЙСКОЙ И ЕВРАЗИЙСКОЙ ИНТЕГРАЦИИ В 

ПУБЛИКАЦИЯХ РОССИЙСКИХ И МОЛДАВСКИХ ИСCЛЕДОВАТЕЛЕЙ 
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Современная история двусторонних отношений Республики Молдова и Российской Федерации с момента 

признания независимости и установления дипломатических отношений насчитывает более 25 лет. На протяже-

нии этого периода под влиянием внутриполитических процессов и внешнеполитических факторов изменялся и 

характер этих двусторонних отношений. В статье анализируется историография молдо-российских отношений 

в контексте процессов европейской и евразийской интеграции, исходя из публикаций российских и молдавских 

исследователей. Синтез проанализированных подходов демонстрирует как общее видение существующих 

проблем в двусторонних отношениях и перспектив их преодоления на пути укрепления сотрудничества, так и  

противоречия, существующие на внутриполитическом и внешнеполитическом уровне в Молдове и России. 
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ISTORIOGRAFIA RELAȚIILOR MOLDO-RUSE ÎN CONTEXTUL PROCESELOR INTEGRAȚIONISTE 

EUROPENE ȘI EUROASIATICE ÎN PUBLICAȚIILE CERCETĂTORILOR DIN FEDERAȚIA RUSĂ ŞI 

DIN REPUBLICA MOLDOVA 

Istoria modernă a relațiilor bilaterale ale Republicii Moldova cu Federația Rusă de la recunoașterea independenței și 

stabilirea relațiilor diplomatice înscrie mai mult de 25 de ani. În această perioadă, natura relațiilor bilaterale s-a schimbat 

sub influența proceselor politice interne și a factorilor de politică externă. În articol este analizată istoriografia relațiilor 

moldo-ruse în contextul proceselor de integrare europeană și euroasiatică în lucrările cercetătorilor ruși și moldoveni. 

Sinteza abordărilor analizate demonstrează o viziune comună atât asupra problemelor existente în relațiile bilaterale și 

perspectivelor de depășire a acestora pe calea consolidării cooperării, cât și asupra contradicțiilor existente la nivelul 

politicii interne și externe promovate de Moldova și de Rusia. 
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THE HISTORIOGRAPHY OF MOLDOVAN-RUSSIAN RELATIONS  

IN THE CONTEXT OF THE PROCESSES OF EUROPEAN AND EURASIAN INTEGRATION  

IN RUSSIAN AND MOLDOVAN LITERATURE 

In the modern history of bilateral relations of the Republic of Moldova with the Russian Federation since the recognition 

of independence and establishment of diplomatic relations there has been more than 25 years. During this period, the 

nature of bilateral relations changed under the influence of internal political processes and foreign policy factors. The 

article analyzes the historiography of the Moldovan-Russian relations in the context of the processes of European and 

Eurasian integration, in the works of Russian and Moldovan researchers. The synthesis of the analyzed approaches 

demonstrate a common vision on both the existing problems in bilateral relations and prospects for their overcoming on 

the way of strengthening cooperation, and also the contradictions existing at the domestic and foreign policy level in 

Moldova and Russia. 
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